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A hétfõi szarvasi rendkívûli tes-
tületi ülés zárt részének témáiról
és döntéseirõl � ahogyan azt ol-
vasóink megszokhatták már � ez-
úttal is Mihalezné Kovács Mária
jegyzõ tájékoztatta lapunkat. A
Szlovák Általános Iskola Óvoda
és Diákotthon rekonstrukciós
munkáinak közbeszerzési eljárá-
sa a II. fordulóhoz érkezett, mely-
ben a kivitelezõrõl döntöttek a
képviselõk. A pályázatot eredmé-
nyesnek nyilvánították, kivitele-
zõnek a szarvasi Integrál Építõ Rt.-
t választották. Másik témakör a
zárt ülésen a Vízmûvek Vállalattal
kapcsolatos volt. A vállalat veze-
tésében az összeférhetetlenség fel-
oldása miatt személyi változáso-

A zárt ülés hírei
kat terveznek, ehhez � tulajdo-
nosként � kérték a szarvasi önkor-
mányzat hozzájárulását, amit
megkaptak. Ugyancsak hozzájá-
rult a testület a Vízmûvek Vállalat
vagyongyarapodásaihoz. Ugyanis
a békéscsabai Árpád Fürdõ re-
konstrukciójához a csabai önkor-
mányzat úgy járul hozzá, hogy
ebbõl tíz millióval emelkedik a
cég tõkéje, s ugyancsak emelke-
dik a tõkerész azzal, hogy Szegha-
lom önkormányzata is a vállalat
tagja lesz. Mindezek miatt Szarvas
önkormányzatának tulajdoni ré-
szesedése csökken, s a szeghalmi
belépéssel szsavazáskor is némi-
leg kisebb aránnyal fog rendel-
kezni a város.

December 2-én újra � ezúttal
határozathozatali szándék nél-
kül � a város képviselõ-testületé-
nek napirendjén szerepelt a szar-
vasi egészségügyi szakellátás.
November végi ülésükön a kép-
viselõk 6 tartózkodás mellett 12
igen szavazattal kinyilvánítot-
ták szándékukat arról, hogy az
egészségügyi szakellátást, ami
nem a város, hanem a megye fel-
adata, 2003. január 1-tõl átadják
a Békés Megyei Önkormányzat-
nak. Babák Mihály polgármes-
ter a hétfõi rendkívüli testületi
ülésen leszögezte, az átadás fel-
tétele, hogy a szakellátás ugyan-
olyan színvonalon és sturk-
túrában mûködjön tobább mint
eddig, a feladat ellátására kötele-
zett megyei közgyûléstõl azt
várják, hogy az ellátás nagyobb
biztonsággal, jobb feltételek kö-
zött, erõs szakmai háttérrel, a
szakellátásban dolgozók anyagi
megbecsülése mellett folyjon.
Hangos gondolkodásra kérte
képviselõ-társait és a meghívot-
takat: a megyei önkormányzat

 Ismét a szakellátásról

Az átadás feltételekhez kötött
Intézményfelügyeleti Osztályá-
nak vezetõjét dr.Balogh Erikát,
a Békés Megyei Pándy Kálmán
Kórház gazdasági igazgatóját
Kóra Erzsébetet, a szarvasi szak-
orvosokat és szakasszisztense-
ket.

Az elõzõ ülés óta a megyei és
a városi önkorányzat között
folytatott szakértõi egyeztetés-
rõl dr. Melis János osztályvezetõ
tájékoztatott. Ebbõl az derült
ki, hogy ha Szarvas átadja a me-
gyének a szakellátás intézmé-
nyét, akkor feltételek meghatá-
rozásának nincs helye, a megyei
önkormányzat gondoskodik az
emberek egészségügyi ellátásá-
ról, de fenntartja a jogokat arra,
hogy az intézményt átszervez-
ze, ha a város nem mond le az
épületek tulajdonjogáról, akkor
vállalnia kell az azzal járó mû-
szaki feladatokat. Elhangzott az
is, ha a helyben mûködõ szak-
rendelések úgymond �kiterme-
lik� az ellátáshoz törvényben
elõírt minimumfeltételekhez
szükséges anyagiakat, akkor

maradnak a városban, ellenke-
zõ esetben erre nem vállalnak
garanciát.

Az alkunak a város felõli meg-
közelítését Babák Mihály fogal-
mazta meg, miszerint Szarvas
közel ötven éven át ellátott egy
olyan feladatot, ami nem a váro-
sé, hanem a megyéé, ennyi idõn
keresztül megteremtette a szak-
ellátás feltétleit, fejlesztette a
színvonalát nem csak a szarvasi-
ak, hanem a megyében élõ kö-
zel ötvenezer ember számára. A
további fejlõdéshez kér segítsé-
get a feladatra kötelezettõl,
visszalépésrõl a szakellátás te-
rületén nem lehet szó.

A több, mint kétórás megbe-
szélés során a vendégek és a
képviselõk számtalan vonatko-
zásban közelítették meg a fel-
adatátadás lehetséges következ-
ményeit,  de ezek mindaddig
csak elvi jelentõségüek marad-
nak míg a konkrét tárgyalások
nem folynak le a két önkor-
mányzat között.

K.ZS.

Az óvodás (3-7 éves) korú
gyermekek testi, lelki képessé-
geinek játékos módon történõ
fejlesztését tûzte ki célul az a
komplex, mozgás- és személyi-
ségfejlesztõ program, mely a Ma-
gyar Mozgáskotta Módszer nevet
viseli. A módszert kidolgozója,
Magyar Gábor, tanár-szakedzõ
mutatta be november 28-án
Szarvas Város Általános Iskolájá-
ban a jelenlévõ pedagógusok-
nak.

A program fejlesztése 1996-
ban indult Csongrád megyében
a Soros Alapítvány támogatásá-

Mozgástanulás szimbólumokkal
val és a munkálatokat pedagó-
gusok és edzõk is segítették a si-
ker érdekében. Jelenleg hat me-
gyében alkalmazzák a mód-
szert,  melynek célja, hogy a
gyengébb képességû, rosszabb
fizikumú gyermekekkel megsze-
rettessék a mozgást, a különféle
sportágakat. A foglalkozások
során nagy hangsúlyt fektetnek a
konkrét mozgástanulás mellett
az érzelmi és értelmi nevelésre
is. A tanulás játékos formában,
szimbólumok segítségével törté-
nik. A lábjelek például az
oldaliság (bal, jobb oldal) fej-

lesztésére szolgálnak, a forgásje-
lek a tengelyforgásokat gyako-
roltatják, az állatfigurákat ábrá-
zoló képek pedig a kartartáso-
kat tanítják meg a gyerekeknek.
Nagy szerepet kapnak a színlap-
ok is, melyek mindegyikének
más funkciója, jelentése van. A
gyermekek így a vizuális infor-
mációk segítségével gyorsan
megértik a feladatokat, a folya-
matos sikerélmények következ-
tében pedig nagyobb kedvvel és
egyre ügyesebben végzik az
újabb és újabb mozgásos cselek-
véseket.                                      J. K.

Még tárgyalnak
Sikeresnek nyílvánította a város képviselõ-testülete azt a pályá-

zatot, melyen az önkormányzat a �Szarvas Városi Gyógyfürdõ-pro-
jekt� menedzselésére, koordinálására írt ki. Olyan céget kerestek,
mely önkormányzati tulajdonú gazdasági társaság létrehozásával
vállalkozik a mintegy 450 millió forint értékû beruházás kivitele-
zésének összehangolására, befektetõk szervezésére, részvénytársa-
ság létrehozására, a gyógyfürdõ üzemeltetésére és gyógyszálló lét-
rehozására. A beadási határidõig négy pályázat érkezett. A képvi-
selõk az idegenforgalom helyi szakembereinek véleményét is figye-
lembe véve úgy döntöttek, felkérik a testület Idegenforgalmi és
Gazdasági Bizottságát, hogy három ígéretes pályázóval folytassa-
nak további tárgyalásokat mielõtt végleges döntést hoznának a
megfelelõ cég kiválasztásáról.

Röviden
Értesítés

Szarvas Város Barátainak
Köre értesíti az érdeklõdõket,
hogy a szokásos havi összejöve-
tel 2002. december 10-én, tech-
nikai okok miatt elmarad. Szí-
ves elnézésüket kérem.

Koszti Pál
elnök

Tisztújító
Tisztújító taggyûlés volt az el-

múlt hét pénteki a Független
Kisgazdapárt Szarvasi Szerveze-
tében. Az országos szinten is
megújuló FKgP szarvasi elnöke
továbbra is Hetényi István. A kö-
zel 60 fõs tagságot számláló
szarvasi FKgP három tagot dele-
gálhat az országos nagyválaszt-
mányba, õket is megválasztották
a múlt heti tisztújító taggyûlé-
sen.

MSZP taggyûlés
Az MSZP Szarvasi Szervezete

értesíti tagságát és az érdeklõdõ-
ket, hogy soron következõ váro-
si gyûlését 2002. december 11-
én (szerdán) 17 órai kezdettel
tartja a Lengyel-palotában (Sza-
badság u. 36.). A tagság megjele-
nésére feltétlen számítunk, a
szimpatizánsokat szívesen lát-
juk.            Az MSZP elnöksége

Lehet jelentkezni
Még jelentkezhetnek az ér-

deklõdõk abba a sítáborba, amit
Zsapka János szervez a szlová-
kiai Krompachyba. A február
23-ától március 1-jéig tartó
sítábor részleteirõl Zsapka Já-
nosnál érdeklõdhetnek a 312-
853, és a 20/968-0835-ös tele-
fonszámon.

Gyalogtúra
Gyalogtúrára invitálja Závo-

gyán Judit az érdeklõdõket de-
cember 8-ára, vasárnapra. A Fõ
téren 8-9-ig lehet nevezni a 7,5
illetve a 15 kilométeres távra, a
rajt 9 órakor lesz. A túra után,
11 órakor kerékpárt sorsolnak
ki azok között, akik a próbaiga-
zolvánnyal és abban legalább 2
pecséttel rendelkeznek.

TB ügyfélfogadás
A Békés Megyei Egészségbiz-

tosítási Pénztár értesíti ügyfeleit,
hogy december 23-án és 24-én,
valamint december 30-án és 31-
én a szarvasi ügyfélszolgálatuk
az ünnepek miatt szünetel. A
többi napon az ügyfélfogadás
rendje változatlan.

Millió
Nem 16 ezer � mint ahogy la-

punk elõzõ számának �Az adó
az idegenforgalmat szolgálja�
cikkébben olvasható volt � ha-
nem 16 millió forint idegenfor-
galmi adót fizettek be a 6000 la-
kosú Abádszalókon az idén. A
helyes adat ismeretében van je-
lentõsége az összehasonlításnak
a Szarvason befizetett 2 millió
forinttal.  Olvasóinktól és az
érintettektõl elnézést kérünk.

Megvesszük
Már az év közepén, az augusz-

tusi ülésén kifejezte a szándékát
a város képviselõ-testülete ar-
ról, hogy szeretné  megvásá-
rolni Szarvason a Béke utca
1. szám alatti ingatlant.

Akkor 30 millió forintot és
annak általános forgalmi adóját
ajánlották érte a Kereskedelmi
és Hitelbank Rt.-nek.

Az épület tulajdonosa az aján-
latot elfogadta és kérte, az önkor-
mányzatot, hogy az adásvételi
szerzõdéstervezet egyeztetése
után kezdjék meg az értékesítés
lebonyolítását.

A képviselõk november végi
ülésükön felhatalmazták a jegy-
zõt az adásvételi szerzõdés alá-
írására.

Pályázat
Szarvas Város Önkormányzata pályázatot

hirdet az önkormányzat 100 %-os
tulajdonában álló M-Thermál Kft.

ügyvezetõi feladatainak ellátására
1. A munkáltatói jogot gyakorló szerv:

Szarvas Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete
5540 Szarvas, Szabadság u. 25-27.
2. A pályázat benyújtásának feltétele:
Távhõszolgáltatás területén szerzett gyakorlat.

3. A pályázó által végzendõ feladatok:
Az M-Thermál Kft.-vel szerzõdõ intézmények, cégek
thermálfûtéssel való ellátása.

4. A megbízás idõpontja: 2003. január 1.
Tartama: 1 év

5. Bérezés és egyéb juttatás: a Képviselõ-testület dönté-
se alapján tiszteletdíj.
6. A pályázat tartalma:

� szakmai önéletrajz
� egy hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány
� iskolai végzettséget igazoló okirat hiteles másolata

7. A pályázat benyújtásának helye:
Szarvas Város Polgármesteri Hivatala
Babák Mihály polágrmester részére
5540 Szarvas, Szabadság u. 25-27.
Ideje: 2002. december 15.

8. A pályázat elbírálásának határideje:
2002. december 31.
A pályázattal kapcsolatban részletesebb felvilágosítást ad:

Mihaleczné Kovács Mária jegyzõ
Sonkolyné Szekerczés Margit energetikus

Polgármesteri Hivatal
Szarvas, Szabadság u. 25-27.

Tel.: 66/311-122

Folytatás az 1. oldalról
A feldolgozott termékek ará-

nyát kell bõvíteni,  az új  ter-
mékskálával lehet a nagyobb
keresletet mutató piacok felé
nyitni .  A  panírozott  termé-
kek mellett most a mariníro-
zott,  kockázott pulykacomb-
húst próbáljuk bevezetni, ez is
reméljük kitûnõ, félkész termék
lesz.

� A már említett költségtaka-
rékosság érinti a vertikumban
dolgozókat is?

� Felelõtlenség lenne azt kije-
lenteni, hogy a termelõk pozíci-
óját érintetlenül hagyjuk, aho-
gyan ebben az évben tettük, va-
lószínûleg az �élõárat� is csök-
kenteni kényszerülünk. Idén a
takarmánykeverõ korszerûsíté-
sével, a saját premix-üzem léte-
sítésével a takarmányárakon
tudtunk csökkenteni. Azonban
így is a nyugat-európai terme-

Két díjat is nyertek

lõknél drágábban állítjuk elõ a
pulykát ,  valószínûleg  a  ter -
melõknek is tartástechnológi-
ai beruházásokat kell végre-
hajtani ahhoz,  hogy � a mi-
nõségi,  egészséges állomány
megtartásával � a nyugat-eu-
rópai termelés hetékonyságát el-
érjük.

� Végezetül arra lennék kí-
váncsi, a Gallicoop igazgatójá-
nak karácsonyi menüjében
szerepel-e a pulyka?

� Korábban � bevallom õszin-
tén � sertéshús evõ voltam, az
utóbbi években kedveltem csak
meg a pulykahúst, ami sokféle
fûszerezéssel, sokféle képpen
elkészíthetõ, könnyen emészt-
hetõ, kellemes étel. Természete-
sen szerepel a karácsonyi menü-
ben nálunk is a pulyka, remé-
lem sok-sok háztartáshoz hason-
lóan.

      T. L.

A közelgõ ünnepek hangulata
adta az elsõ témát Babák Mihály
polgármester szokásos szerdai hí-
reihez. Jólesõ érzéssel állapítja
meg, hogy már szépül a város Ka-
rácsonyra. A KOMÉP Városgazdál-
kodási Kft. mellett az üzletek tulaj-
donosai is megkezdték a díszítést.
Elmondta, szeretné, ha a város
ünnepi arcának kialakításához
mindenki hozzájárulna a maga
lehetõségei szerint. Hóesést nem
ígért, mint mondta, hiába interpel-
lálna ezügyben a Parlamentben, a
dolog magasabb fórumokon dõl
el. Az elmúlt hetérõl beszámolva
sajnálatát fejezte ki amiért nem
tudott elmenni a Foodapest kiállí-
tásra, de hallott a szarvasi sikerek-
rõl, melyekhez gratulál.

A Parlamentben a költségvetés
és az ahhoz kapcsolódó módosító
indítványok vitája és szavazása
folyt, itthon pedig a Mittrovszky-
kastély és a Lengyel-palota felújítá-
sának részátadása történt meg. Ez
utóbbival kapcsolatosan ígéretes
tárgyalásokat folytatott városunk
polgármestere és Domokos László
országgyûlési képviselõ a Kincstá-
ri Vagyonigazgatóságnál.

A polgármester hírei
Beszámolt róla, hogy a múlt

héten az Országos Egészségbizto-
sítási Pénztár és a Gyulai Kórház
szakemberei keresték fel azzal a
lehetõséggel, amit az irányított be-
tegellátás programja jelent. Bár az
országban számos helyen mûkö-
dik kórház, szakorvos, háziorvos
és gyógyszerész közös gazdálko-
dása, Szarvas polgármestere a
megállapodásra nálunk az elkü-
lönült egészségügyi szolgáltatá-
sok esetében nem sok lehetõséget
lát. A rendkívüli testületi ülés elsõ
témája � a szakellátások sorsáról
folyó beszélgetés és tájékozódás �
kapcsán elõször is azt jegyezte
meg: látszik, hogy a feladatra kö-
telezett megyei önkormányzat
igyekszik Szarvast eltántorítani a
szádékától. Ennek ellenére jónak
ítélte a város tágyalási pozícióit. �
Senki ne idegeskedjen � mondta,
jottányit sem engedünk a szakel-
látás színvonalából. Ha nem tu-
dunk jobb körülményeket bizto-
sítani a város szakellátásának a
tárgyalások során, akkor minden
jogi következmény nélkül vissza-
léphetünk a szándékunktól, de az
abban rejlõ esetleges lehetõsége-

ket ki kell aknáznunk. A zárt tes-
tületi ülésen döntöttek a képvise-
lõk a Szlovák Iskola rekonstrukci-
ójának kivitelezõjérõl. A munka
az Integrál Építõ Rt.-é. A kivitele-
zési összeg 691 millió 999 ezer
932 forint. Az építkezés kezdési
idõpontja több jogi feltétel telje-
sülésétõl függ, (fellebbezésre van
lehetõség, stb.) ha minden zökke-
nõmentes lesz, akkor még ebben
az évben elkezdõdhet a munka.
Kassza: A tûzoltók munkabérére
5 millió 302 ezer forinto fizetett ki
a város, az autóbusz-pályaudvar
esedékes számlája 14 millió 595
ezer forintról szólt. Öt millió fo-
rint volt az a hiteltörlesztés, mely
azt a 102 milliós hitelt apasztja
melybõl már 41 milliót megfizet-
tünk és amelyet az elmúlt ciklus
útépítéseire és egyéb beruházása-
ira vett fel az önkormányzat.

A Mangolzug csapadékvíz elve-
zetésének versenytárgyalása 50
ezer forintba került, az intézmé-
nyek nettó munkabére 55 millió
95 ezer forint, az áramdíj 153 ezer
forintra, a gázdíj 221 ezer forint-
ra rúg. Kifizette az önkormányzat
azokat a Kossuth téri kandel-
lábereket, melyekre 18 képviselõ
adta össze a 221 ezer 400 forintot.
Szerepel a kiadások között egy
másik hiteltörlesztés is 700 ezer
forint esedékes összeggel. Ebben
az évben lejár az a 8 millió 800
ezer forintos hitel, melyet a közvi-
lágítás korszerûsítésére vettek fel.
Az Újtemplomi Evangélikus Egy-
ház kiegészítõ támogatása 77 ezer
900 forint, a képviselõk tisztelet-
díja a választásoktól mostanáig 2
millió 261 ezer forint. Az intézmé-
nyek villámhárítási, tûzvédelmi
és villanyszerelési munkájára kifi-
zetett összeg 375 ezer forint, a
közvilágítás pedig 1 millió 311
ezer forint. A pénzügyeknél je-
gyezte meg a polgármester, hogy a
két ünnep közt kifizetik a közal-
kalmazottak és köztisztviselõk
13. havi fizetését, mely több mint
100 millió forint.

Archív felvételünk a panírozó üzem avatóján, tavaly május-
ban készült.


